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AFLAGT VED GENERALFORSAMLINGEN 1. FEBRUAR 2025 

 

INDLEDNING 

KULTUR KAN VÆRE MED TIL AT LØFTE BORGERNES SUNDHED 

I Kristeligt Dagblad kunne læserne den 30. november 2024 notere sig følgende:  

En række forskningsrapporter fra både ind- og udland konkluderer, at kultur kan være med 

til at løfte borgernes sundhed. 

I 2020 viste en stor evalueringsrapport af ”Kultur på recept”, at kultur kan være med til at 

afhjælpe mild til moderat stress, angst og depression. Andre undersøgelser viser, at musik 

og sang kan lindre mentale udfordringer. Kunst og billeder kan skabe stemning, ro, tryghed 

og virke afstressende og afledende, vække erindringer og associationer samt åbne op for 

kommunikation og social interaktion. 

Der er en evident sammenhæng mellem borgernes beskæftigelse sig med kunst og kultur 

og deres sundhed og trivsel. 

Mange projekter er sat i søen med det formål at forhindre eller afhjælpe borgernes 
mistrivsel, som efter corona-tiden virkelig er kommet i fokus.  

Grenaa Kunst- og Musikforening vil gerne understøtte disse initiativer. Randers 
Kammerorkester præsenterer således en anderledes koncert for os i 2025, hvor orkestret 
gennem et samlet forløb skaber en stemning af ro, balance, fred og nærvær, fordybelse og 
skønhed. 

Oplev en anderledes koncert, hvor musikken og tonerne skaber et samlet forløb og en 
fornemmelse af balance, fred og nærvær. Værkerne spilles uden ophold og danner 
tilsammen en rolig og meditativ stemning, som man kan lade sig opsluge af og forsvinde 
ind i. For et kort øjeblik giver musikken mulighed for at glemme hverdagen og den verden, 
der ligger udenfor koncertsalen. En rejse ind i dit indre univers, står der i foromtalen af 
koncerten. 

NEDSLAG OG STJERNESTUNDER FRA ÅRSPROGRAM 2024 

Musik 

Musikprogrammet i 2024 var sammensat med afvikling af disse koncerter: 

- Blackbirds – alverdens viser og sange, 70 tilhørere 

- Artos kvartetten, 50 tilhørere 

- Jesper Busk og Thea Vesti, 230 tilhørere i en fyldt kirke, sponsor: Djurslands Bank 

- Duoen Kjær – Lindgren, 52 tilhørere 

- Klezmer Duo, 40 tilhørere 

- Arendt Trio, 100 tilhørere 



Ved at nævne årets musikalske solister lader vi jer danne billeder og minder for oplevelsen 

hos hver i sær.  

Musikprogrammet byder på spændende musikalske oplevelser lige fra opera til det 

klassiske og højskolesange, alle på et højt, fagligt og internationalt niveau. Vi er den 

eneste kulturelle forening, der i området præsenterer denne genre og repertoire, og vi har 

ambition om at tiltrække publikum fra hele Djursland. Programmet er alsidigt i forhold 

genre, orkestrering og diversitet. Vi støtter den symfoniske musik i lokalområdet ved at 

have indgået en 3 årig kontrakt med Randers Symfoniorkester. 

Vi rækker ud til unge under 25 år ved at tilbyde dem adgang til arrangementerne til halv 

pris. 

KUNST 

- Marianne Thingholm, 120 medlemmer til generalforsamling og fernisering 
- Mia Roar Damsted med flere, 54 ferniseringsgæster, 540 besøgende 
- Gorm Spaabæk, 47 ferniseringsgæster, 400 besøgende 
- Hanne Stochholm Exe, 60 fernisringsgæster, 925 besøgende 
- David Ramirez Gomez, 30 ferniseringsgæster 
- Folke og Karlslund, kunstnerne fik støtte fra Statens Kunstfond, 70 

ferniseringsgæster, 475 besøgende 
- Katja Herrik, 24 ferniseringsgæster 
- Jens Bredholt, 60 ferniseringsgæster 

 
Kunstgruppen udvælger udstillere blandt kunstnere, der arbejder indenfor en bred 

kunstnerisk genre med et varieret udtryk og med en høj kunstnerisk kvalitet. 

KØR-SELV-TUREN OG MEDLEMSTUREN 

- Besøg hos kunstnere på Norddjursland (Billedkunstner Ketty Steffensen, Næsby og 

keramiker Bodil Sørensen, Fjellerup), 32 deltagere 

- Øm Kloster, Silkeborg Bad: (kunstneren Peter Brandes: ”I lyset af gentagelsen”, 

Værket Randers: Koncert med fløjtenist Bolette Roed), 36 deltagere. 

Foredrag  

- Lektor og arkitekt Lars Sand Kirk: ”Bliv dus med ismerne – i kunst, arkitektur og 

design”, 34 deltagere. 

MISSION/VISION/VÆRDIER – STRATEGI OG HANDLING 

På generalforsamlingen den 27. januar 2024 blev der fra forsamlingen efterlyst 
visioner for foreningens/bestyrelsens arbejde, og hvilke opgaver bestyrelsen vil 
prioritere. Jævnfør referat fra generalforsamlingen.  
 
 
 
 
 



Bestyrelsen har efterfølgende arbejdet med emnet, og det har resulteret i følgende: 

 

Enighed i bestyrelsen om 

 

• Vi har både et alment og et kunstnerisk, kulturelt formål. Alle er velkomne som 
medlemmer af foreningen. Men vi skal være tro mod vores koncept og retning. 
Bestyrelsen vil arbejde for, at kunst og kultur fylder i borgernes hverdag og i 
politikernes bevidsthed 
   

• Vi vil ikke kunne favne alle borgere og ramme alle målgrupper og aldersgrupper. Vi 
skal afgrænse vores aktiviteter i forhold til arrangementstyper og -genrer, som ikke i 
forvejen tilbydes borgerne. Det vil indenfor kunsten være varierede 
kvalitetsudstillinger og indenfor musikken det klassiske repertoire og opera 
 

• Med hensyn til den sociale bæredygtighed henvender vores arrangementer sig til 
alle for social inklusion som en del af fællesskabet. Vore arrangementer er åbne for 
alle, og alle er meget velkomne 
 

• Vi målretter vores markedsføring bredt. Den retter sig til alle borgere i Norddjurs 
Kommune, gæster, turister og andre interesserede 

 

• Vi skal arbejde for at få flere medlemmer, så vi kan udbrede kunst og kultur til så 
mange borgere som muligt, og fordi flere medlemmer giver et bedre økonomisk 
grundlag for foreningens eksistens. 

 
Bestyrelsen har nedsat et antal faste arbejdsgrupper med hver deres tovholder, nemlig 
musikgruppen, kunstgruppen, PR-gruppen og medlemsture-gruppen. Dertil kommer ad 
hoc-grupper, som nedsættes for en kortere periode med et aktuelt, specifikt formål. 
Arbejdsgrupperne arbejder selvstændigt med ansvar overfor bestyrelsen, der angiver 
rammerne. 
 
Bestyrelsen afholder 8 årlige bestyrelsesmøder. 
 
Dropbox bruges til intern kommunikation, f.eks. mellem bestyrelsen og arbejdsgrupperne 
og til fælles hukommelse og arkiv. 
 
Foruden visioner har bestyrelsen også arbejdet med strategi og handling. Vi har besluttet 
at arbejde med: 

- Medlems- og sponsorhvervning 
- Synliggørelse af foreningen  
- (Evt. vedtægtsændring). 

Mere om det senere. 
 
 
 
 
 



DIALOGMØDE MED UDVALGSFORMAND OG FORVALTNING  
– ønske om regulering af det årlige driftstilskud fra Norddjurs Kommune 
 
Begrundelsen herfor er, at der gennem de senere år er sket en stadig stigning af udgiften 

til selve driften af foreningen. Det drejer sig om, medlemsadministration, fastholdelse og 

hvervning af medlemmer, økonomisystem, etablering af hjemmeside til kommunikation og 

PR, udgifter i forbindelse med bank og betalingssystemer, herunder Mobile Pay. Det er alt 

sammen udgifter og arbejde, der isoleret set ikke kan dækkes ind af det frivillige arbejde 

og en frivillig arbejdsindsats. Vi kan bidrage til, men ikke udfylde disse funktioner, krav og 

kriterier for god foreningsskik. Det har vi hverken ressource eller kapacitet til.  

I modsætning til idrætten har de kulturelle foreninger ikke et apparat i ryggen til rådgivning 

og konsulentbistand. 

Det kan tilføjes, at Norddjurs Kommunes årlige driftstilskud til foreningen gennem de sidste 

10–14 år har været på ca. 30.000 - 33.000 kr. Vi er meget taknemmelige for kommunens 

bevågenhed. Men det kan oplyses, at vi i budgettet for 2024 har en udgift på alene 37.500 

kr. til hjemmesiden, webmaster, bogholder, gebyrer til bank og Mobile Pay. Så 

driftstilskuddet fra Norddjurs Kommune kan hurtig få ben at gå på. 

Mødet afholdtes den 4. juli 2024. 

HØRINGSSVAR VEDR. BUDGET 2025 – 2028 

Problematikken fastholdes og bredes ud til kommunalbestyrelsens kendskab ved 
fremsendelse af høringssvar til budgettet af 5. september 2024. 
 
Foreningen fremfører blandt andet: 
I forbindelse med det igangværende budgetarbejde for ovennævnte budgetperiode vil 

foreningen foreslå, at det årlige driftstilskud fra Norddjurs Kommune forøges. Det 

maksimale ville være, hvis foreningen kunne få dækket de stigende udgifter til 

administration, markedsføring samt til gennemførelsen af vores arrangementer, herunder i 

sær til koncerterne. 

Endelig kan det tilføjes, at vi som forening løbende selv gør en forstærket indsat for at 

nedbringe vore omkostninger. Vi arbejder aktivt på at øge indtægterne ved: 

- En af generalforsamlingen vedtaget kontingentforøgelse 

- Iværksættelse af medlems- og sponsorkampagne 

- Differentierede billetpriser mellem medlemmer og ikke-medlemmer, medlemsfordele 

og rabatter 

- Afholdelse af sponserede koncerter i 2024 og 2025 

- Søger årligt Statens Kunstfond om støtte til afholdelse af vores koncerter. 

Efterfølgende er budgettet for Norddjurs Kommune vedtaget uden forhøjelse af det årlige 

driftstilskud. Der har været mundtlige henvendelser både til udvalgsformand og forvaltning 

som opfølgning på den rejste problematik. 



Senest har foreningen sendt et brev af 23. oktober 2024 til udvalgsformanden og 

forvaltningen:  

Som opfølgning/status på den rejste sag og problematik, vil vi gerne venligst efterlyse – af 

hensyn til foreningens bestyrelse og generalforsamling – et svar fra jer. 

Vi afventer fortsat det endelige skriftlige svar! Svaret blæser i vinden, som Bob Dylan sang 

engang. 

 

KULTUR-, FRITIDS OG LANDDISTRIKTSKONFERNCE TORSDAG DEN 12. 

SEPTEMBER 2024 I ØRUM AKTIV CENTER 

Overskriften for kulturen var: Kunst i det offentlige rum. Det havde foreningen allerede 

noteret sig, da den dukkede frem i forbindelse med gavlmaleriet for fejring af Marie og 

August Krogh og fejringen af hans 150 års fødselsdag, og da foreningen deltog i et møde i 

foråret forud for udarbejdelsen af kataloget: Kunst i Norddjurs – fra Vest mod Øst, hvor vi 

var med til at udvælge værkerne, der præsenteres i kataloget. 

Foreningen har fremsat forslag på konferencen om nedsættelse af et kunstråd i Norddjurs 

Kommune og fremsendt et forslag om visioner og opgaver for et sådant til 

udvalgsformanden for KF-udvalget. 

Et kunstråd kunne være med til at fremme og styrke den æstetiske bevidsthed samt sætte 

fokus på kvalitet og nytænkning på kunstområdet i Norddjurs. 

Rådet skal hjælpe med at vejlede og rådgive i forbindelse med igangsætning af 

kunstprojekter og forskønnelse af bygninger og pladser og meget mere. 

På baggrund af de på konferencen formulerede indsatser er udarbejdet et 

handlingskatalog for 2025-2026, hvori et kunstråd er nævnt. Så må vi se, hvad det fører 

med sig. 

STATENS KUNTFOND 
 
Den 7. november 2024 tikkede der en meddelelse ind i foreningens indbakke: 
Det er med stor glæde, vi kan fortælle, at I får tilskud fra Statens Kunstfond! 
I får et tilskud på 25.000 kr. 
 
Vi fremsendte vores ansøgning den 14. august 2024 med et ønske om et tilskud på 
30.000 kr. til fem koncerter, hvoraf vi til koncerten med Den franske Kvartet kunne oplyse, 
at vi havde indgået en sponsoraftale om støtte med Lund Vine, Grenaa. 
 
Udvalget havde modtaget 167 ansøgninger. Blandt dem har 119 fået tilskud, og der er 
blevet uddelt næsten 4 millioner kr. af Statens projektstøtteudvalg for Musik. 
 
HVERVNING AF NYE BESTYRELSESMEDLEMMER OG SUPPLEANTER 
 
I Nyhedsbrevet den 7. november 2024 blev følgende bragt: 



 
GRENAA KUNST- OG MUSIKFORENING - DIG ELLER KAOS 

”Spørg ikke hvad din forening kan gøre for dig. Men hvad du kan gøre for din forening” – 
frit efter tidligere præsident John F. Kennedy.  

Bestyrelsen er ved at forberede et generationsskifte, og i den forbindelse rettes søgelyset 
mod jer kære medlemmer for at finde potentielle nye medlemmer til bestyrelsen og som 
suppleanter. 

Hvis du ikke har mod til at blive bestyrelsesmedlem for en 2-årig periode, så meld dig som 
suppleant for at prøve, om det er noget for dig. Du kan indsnuse atmosfæren og 
arbejdsomfanget. Ja, stå i lære i 1 år, hvorefter du kan træffe din endelige afgørelse vedr. 
en fortsættelse af arbejdet som medlem af bestyrelsen. Det kunne være så fint. 

Hvad opnår du til gengæld? 

Du kan være med til at præge kunsten og kulturen i Norddjurs Kommune ved at være med 

til at vælge anerkendte, professionelle kunstnere og musikere til spændende og 

interessante kunstudstillinger og koncerter. Du vil få mulighed for at møde kunsten og 

kunstnerne live, og det vil give dig en ny og meget interessant vinkling på den verden. 

I bestyrelsen vil du møde og arbejde sammen med kolleger med mange forskellige, faglige 

baggrunde og kompetencer, som tilsammen vil kunne tilbyde dig et meningsfyldt 

arbejdsfællesskab, et givtigt netværk og et trygt socialt samvær.   

Det frivillige foreningsarbejde er afgørende for bosætning, liv og vækst i Norddjurs 

Kommune. Uden de frivillige og foreningerne ville livet i Norddjurs ikke være det samme 

og med de mange muligheder for livsudfoldelse og fællesskaber.  

Giv dig venligst til kende og meld din interesse til os i bestyrelsen. Spørg uddybende og 

bliv indkaldt til et møde. Du bliver sat ind i, hvad bestyrelsesarbejdet indebærer, og du får 

mulighed for at fortælle os, hvad du selv har at tilbyde. Så finder vi ud af det. 

MEDLEMSKAMPAGNE OG SYNLIGØRELSE AF FORENINGEN 

Nu kommer vi til strategi og handlingsdelen vedrørende vores arbejde med visioner, som 

jeg nævnte tidligere. 

Medlemshvervningen er blevet til en julekampagne – meld dine kære ind i foreningen – og 

giv dem et signeret og nummereret kunsttryk af Ketty Steffensen i julegave. Samtidig 

deltager du i lodtrækningen af det originale maleri + 2 x 2 koncertbilletter til vores 

koncerter i 2025. 

Kampagnen er samtidig et seriøst forsøg på at synliggøre foreningen, idet kampagnen og 

foreningen omtales på diverse medier, og vi inddrager befolkningen i Grenaa og rundt på 

Djursland. 

Kunsttrykket blev også en gave til vores medlemmer ved hurtig og rettidig betaling af 

kontingentet for 2025 inden generalforsamlingen den 1. februar. Hvis denne kampagne har 

været vellykket og bliver taget godt i mod, så kunne dette kunsttryk godt gå hen at blive 

det første i en årlig tradition som en gave til allerede og kommende medlemmer. 



Kampagnen kørte fra den 22. november til den 15. december 2024. For at det ikke skal 

være løgn, så er der som nævnt også kørt kampagne i januar måned for hurtig betaling af 

kontingentet for 2025. Disse kampagner har givet 40 nye medlemmer til foreningen. Det er 

vi meget tilfredse med. 

I begyndelsen af 2025 vil vi lave en kampagne rettet mod vores sponsorer. 

 

 

STATUS OG DAGSFORM 

Vi er 364 medlemmer ved årsskiftet til 2025, men har ikke det endelige medlemstal ved 

generalforsamlingen, fordi vi af tidsmæssige årsager ikke har kunnet opgøre det ved 

betalingsfristens udløb pr. 27. januar. 2025. Vi forsøger naturligvis at samle ikke-betalere 

op. Ved generalforsamlingen sidste år manglede 70 medlemmer at forny deres 

medlemskab. Efter den første venlige rykker blev tallet reduceret til 35, og det er endt 

med, at 20 gled ud af vores forening. Dette er genoprettet ved nye tilmeldinger i årets løb 

og en forstærket indsats ved ovennævnte kampagner og ved understregning af 

medlemsfordelene ved vore arrangementer. Sammen med kampagnen for hurtig betaling 

af medlemskontingent, har det medført en forøgelse af medlemstallet i november, 

december og januar som nævnt på 40 medlemmer. Vi har 22 lokale sponsorer fra det 

private erhvervsliv og modtager tilskud fra Norddjurs Kommune og Statens Kunstfond.  

2 af vores nyvalgte suppleanter, Hazel Møller og Dorte Møller har i årets løb desværre 

måttet trække sig som suppleanter i bestyrelsen på grund af andet arbejde og et 

professionelt arbejde, der ikke kunne forenes med foreningslivet. Vi siger mange tak for 

deres indsats for foreningen.  

Som det fremgår af den endelige dagsorden til generalforsamlingen, så fortsætter alle 

bestyrelsesmedlemmer og suppleanter gerne deres arbejde for foreningen ved at lade sig 

opstille til de forskellige poster. Tilmed har vi fået tilsagn om opstilling som ny suppleant fra 

Line Lauesgaard, som en begyndelse på et generationsskifte i bestyrelsen. 

Vores mangeårige interne revisor, Arne Hansen, takker desværre af for denne gang. 

Tusind tak for din indsats. Du er altid meget positiv, loyal og faglig kompetent i udførelsen 

af dit arbejde for foreningen. Det siger vi dig mange tak for. 

Tak 

På foreningens vegne vil jeg gerne sige tak for et fantastisk samarbejde til: 

• Jer medlemmer 

• Vores sponsorer 



• Vore samarbejdspartnere Baunhøj Mølle, Pavillonen, Grenaa Bibliotek og Ålsø 

Kirke, hvor vi udstiller og afholder vores koncerter samt Folkeuniversitetet 

Norddjurs som vi afholder foredrag i samarbejde med 

• Norddjurs Kommune og Statens Kunstfond 

• Mercatus, Grefta Tryk og Talkompagniet 

• Bestyrelsen og dens arbejdsgrupper for en idealistisk og eksemplarisk 

arbejdsindsats og til vores interne revisor og revisorsuppleant  

• Vores repræsentanter i Baunhøj Mølles Møllelaug, Mette Kirk og Lisbeth Madsen 

samt til Else Brask, der er bestyrelsesmedlem i Pavillonens bestyrelse og til 

repræsentanten i Norddjurs Kommunes Fritidsråd  

• Vores frivillige, herunder Lars Chalmer Rasmussen, der er trådt ind i PR gruppen 

med et yderst kompetent, professionelt og givende bidrag til blandt andet vores 

medlemskampagne sammen med Else Brask. Men også alle de, der hjælper til 

med ophængning af udstillinger eller opstilling til koncerter. 

• Til billedkunstner Ketty Steffensen skal også lyde en stor tak, fordi hun så positivt 

gik ind i vores hvervekampagne her omkring jul og nytår med sit kunsttryk og 

signering. 

• Til DIN AVIS, Lokalavisen Norddjurs, der troligt bringer vores pressemeddelelser 

og artikler i forbindelse med kampagner. Der har været fuld plade i 2024. 

 

Jeg overlader nu beretningen til generalforsamlingens kommentarer og bemærkninger. 

Dialogen er åben. Tak. 

 

På bestyrelsens vegne  
 

Gert Broge 


